
Bieruń świeci przykładem!
Rewolucja oświetleniowa Miasta Bierunia trwa! W nadchodzącym
roku  zrealizowany  zostanie  kolejny  etap  zadania  pn.:
„Instalacja efektywnego energetycznie oświetlenia na terenie
gminy Bieruń”. Przypomnijmy, że w roku 2020 w naszym mieście
wymieniona została rekordowa ilość opraw oświetleniowych na
nowoczesne, wykonane w technologii LED. Przed nami kolejne
inwestycje oświetleniowe…

Podsumujmy:

ETAP II
W  roku  2020,  w  ramach  zadania  pn.:”Instalacja  efektywnego
energetycznie oświetlenia na terenie gminy Bieruń – etap II” w
Bieruniu wymienionych zostało blisko 400 nowych opraw ledowych
na  23  ulicach  naszego  miasta.  To  największe  zadanie
oświetleniowe w historii Bierunia, warte grubo ponad milion
złoty, na które Gmina pozyskała 85% dofinansowanie ze środków
Unii Europejskiej, w ramach RPO WSL.

OŚWIETLENIE LED – 2020

1. ul. Ekonomiczna – wymiana 65 opraw,

2. ul. Turyńska i Chemików – 51 opraw,

3. ul. Nasypowa – 11 opraw,

4. ul. Sokolska i Bażantów – 7 opraw,

5. ul. Majowa – 25 opraw,

6. ul. Kościelna – 52 oprawy, 13 słupów,

7. ul. św. Barbary – 17 opraw, 17 słupów,

8. ul. Pilnikowa – 12 opraw,
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9. ul. Marcina (boczna) – 8 opraw,

10. ul. Królowej Jadwigi (teren Skatepark) – 8 opraw,

11. ul. Turystyczna (teren wokół budynku Centrum Inicjatyw
Gospodarczych) – 10 opraw,

12. ul. Turystyczna (teren wokół budynku Komendy Powiatowej
Policji) – 6 opraw,

13.  ul.  Bojszowska  (teren  przy  „Zajeździe  Jajosty”)  –  8
opraw, 8 słupów

14. ul. Mikołaja – 22 oprawy,

15. ul. Krótka – 6 opraw,

16. ul. Warszawska (teren przed halą sportową przy Szkole
Podstawowej nr 3) – 10 opraw,

17. łącznik pomiędzy halą sportową przy ul. Warszawskiej a
Plantami Karola – 4 oprawy,

18. ul. Kadłubowa (parking) – 6 opraw, 6 słupów,

19. ul. Solecka (Plac przed Domem Pogrzebowym) – 6 opraw,

20. ul. Węglowa ( teren przed Szkołą Podstawową nr 3) – 10
opraw,

21. ul. Szarych Szeregów (parking przy hali sportowej) – 6
opraw,

22. ul. Jagiełły (teren wokół Triady) – 31 opraw, 14 słupów,

23. ul. Zdrowia – 8 opraw, 8 słupów
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ETAP III
W roku 2021 zrealizowane zostanie zadanie pn.: „Instalacja
efektywnego energetycznie oświetlenia na terenie gminy Bieruń
–  etap  III”  ,  na  które  Gmina  pozyskała  już  kolejne
dofinansowania. Środki Unii Europejskiej, pozyskane w ramach
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RPO  WSL  dofinansują  w  85%  kolejną  dużą  inwestycję
oświetleniową,  w  ramach  której,  na  11  ulicach  Bierunia
wymienionych zostanie ponad 130 lamp. Dodatkowo, inwestycja ta
wsparta  została  dotacją  z  Górnośląsko  –  Zagłębiowskiej
Metropolii,  gdyż  znakomicie  wpisała  się  w  metropolitalny
„Program działań na rzecz Ograniczenia niskiej emisji w roku
2020”.

OŚWIETLENIE LED 2021

1. dwie ulice boczne ul. Skowronków  – 7 nowych opraw LED

2.  ul.  Świerczyniecka  (od  przejazdu  kolejowego  do  ul.
Oświęcimskiej)  –  21  nowych  opraw  LED

3. ul. Prywatna – 8 nowych opraw LED

4. pętla autobusowa na Zabrzegu – 4 nowe oprawy LED

5. ul. Kamienna (teren przedszkola) – 6 nowych opraw LED

6.  ul.  Warszawska  (Ściernie,  na  wysokości  automyjni)  –  8
nowych opraw LED

7. plac przy OSP Czarnuchowice – 8 nowych opraw LED

8. ul. Tatarakowa – 10 nowych opraw LED

9. ul. Wawelska (teren obok Poczty Polskiej) – 5 nowych opraw
LED

10. ul. Warszawska (od zjazdu do Powiatowego Zarządu Dróg do
ronda im. Strajku Górników) – 32 nowe oprawy LED

11. ul. Chemików (od skrzyżowania z ul. Kopcową do wysokości
skrzyżowania z ul. Solidarności) – 22 nowe oprawy LED



Oprawy sodowe oświetlenia zewnętrznego o mocy 150 i 250 wat
zastąpione zostaną przez oprawy ledowe o mocy 20, 55 oraz 71
wat. Oznacza to ogromną oszczędność energii. Warto zaznaczyć,
że każda oprawa w technologii LED wyposażona jest w sterownik
lokalny, który łączy się z centralnym systemem sterowania i
zarządzania oświetleniem. Dzięki temu, oświetleniem ulicznym
można sterować w podziale 1/3, 2/3 lub 100% mocy. Jest to
niezwykle funkcjonalne i ekonomicznie opłacalne rozwiązanie.
Sterownik  z  wbudowanym  przekaźnikiem  umożliwia  również
fizyczne wyłączanie i włączanie opraw. Technologia ta docelowo
doprowadzi  do  znacznego  obniżenia  kosztów  utrzymania
oświetlenia  ulicznego,  zwiększając  jednocześnie  jego
niezawodność.  Niewątpliwymi  zaletami  lamp  ledowych  są
efektywność – zapewniają bowiem bardzo dobrą widoczność, a
także trwałość – ich żywotność jest znacznie dłuższa niż w
przypadku oświetlenia kablowego. Ponad to, oświetlenie uliczne
typu LED jest bardzo ekologiczne – gwarantuje niską emisję
spalin. Montaż kilkuset nowych opraw ledowych w mieście obniży
koszty  eksploatacji,  a  także  doprowadzi  do  zmniejszenia
zużycia  energii  elektrycznej,  co  przełoży  się  na  znaczne
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ograniczenie emisji CO2.

Najważniejsze  korzyści  płynące  z  instalacji  opraw
oświetleniowych oświetlenia ulicznego w technologii LED:

 Energooszczędność (Niższe rachunki za prąd)
 Ekologiczność (Niska emisja spalin)
 Efektywność (Znacznie lepsza widoczność)
 Funkcjonalność (Możliwość sterowania oświetleniem)
Trwałość (Długa żywotność)

Źródło: UM Bieruń

W Bytomiu trwa wymiana okien
Do końca roku potrwa w naszym mieście wymiana ponad 500 okien
w budynkach wchodzących w skład zasobu gminy. Ekipy budowlane
pracują już w różnych częściach miasta, a nowe okna wymieniane
są  zarówno  w  lokalach  mieszkalnych,  użytkowych,  jak  i  w
budynkach użyteczności publicznej. Inwestycja pochłonie prawie
2 mln zł. „Wymiana stolarki okiennej w budynkach mieszkalnych
w Gminie Bytom w ramach ograniczania niskiej emisji” – to
kilkuetapowy  projekt  realizowany  dzięki  dofinansowaniu  z
Górnośląsko-Zagłębiowskiej Metropolii.

Oprócz waloru estetycznego, ważniejszy jest efekt ekologiczny,
bo  trzeba  pamiętać,  że  nieszczelne  okna  i  drzwi  zmuszają
lokatorów do częstszego ogrzewania, a co się z tym wiąże do
większej emisji dwutlenku węgla. Przez wiele lat w budynkach
należących do gminnego zasobu nie były przeprowadzane remonty,
które  miałyby  istotny  wpływ  na  walkę  z  niską  emisją.
Pieniądze, które przeznaczyliśmy na wymianę okien, to kropla w
morzu  potrzeb  bytomskich  lokali  komunalnych,  ale  w  miarę
możliwości będziemy przekazywać dodatkowe środki na  remonty –
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mówi prezydent Mariusz Wołosz.

W pierwszym etapie przedsięwzięcia wymieniane są okna w 60
lokalach  w  budynkach  między  innymi  przy  ulicach:
Romanowskiego,  Tuwima,  Głowackiego,  Broniewskiego,
Orzegowskiej,  Krupińskiego,  Grota-Roweckiego,  Reptowskiej,
Miechowickiej, Tomasza, 9 Maja, Rydza – Śmigłego, Konstytucji,
Huty  Julii,  Obywatelskiej,  Górnośląskiej,  Krupińskiego,
Hallera, Smolenia, Nickla, Hlonda, Komisji Edukacji Narodowej,
Świętochłowickiej czy Armii Krajowej.

Podpisaliśmy już osiem umów z trzema wykonawcami, w ramach
których wymieniane są okna w budynkach leżących w zarządzie
Bytomskich Mieszkań. Wykonawca wymienił okna  m.in. przy ul.
Tuwima, Tomasza, Barci Śniadeckich,  Reptowskiej i częściowo
przy ul. Głowackiego (przy poczcie), oraz w żłobku przy ul.
Świętochłowickiej  –  mówi  Andrzej  Bąk,  kierownik  Działu
Rewitalizacji Bytomskich Mieszkań.

W  dalszej  kolejności  okna  będą  wymieniane  także  w
poszczególnych lokalach w budynkach przy ul. Jagiellońskiej,
Miarki,  Kochanowskiego,  Prostej,  Armii  Krajowej,
Siemianowickiej,  Smółki,  Chorzowskiej,  Kochanowskiego,
Ściegiennego,  Huty  Julii,  Konstytucji,  Orzegowskiej  
Krzywoustego,  Chroboka,  Falistej,  Zjednoczenia,
Racjonalizatorów,  Placu  Słonecznym,  Andersa,  Wolnego,
Racławickiej, Lema, Witczaka, Smolenia, Żołnierza Polskiego,
Matejki,  Mickiewicza,  Głębokiej,  Kingi,  Staffa,  Piekarskiej
45,  Placu  Słowiańskim,  Oświęcimskiej,  Drzymały,  Powstańców
Śląskich,  Rudzkiego,  Chrobrego,  Żeromskiego,  Chełmońskiego,
Fałata, Grottgera, Kraszewskiego, Prusa, Piłsudskiego.

Trzeba podkreślić, że część z zaplanowanych do wymiany  okien 
podlega  ochronie  konserwatorskiej.  W  tym  zakresie  miasto
współpracuje z konserwatorami zabytków. I tak na przełomie
listopada i grudnia nowe, drewniane okna będą montowane m.in.
w zabytkowych budynkach przy ul. Sądowej, Moniuszki. Projekt
wymiany okien realizowany jest w ramach programu ograniczenia



niskiej emisji i ma na celu zmniejszenie strat w cieple. Ważne
jest też to, że poprawi się estetyka obiektów.



Źródło: UM Bytom

Oświetlenie  LED  na  ulicy
Rubinowej
Pierwszy etap zadania pn.: „Przebudowa ul. Rubinowej” został
zrealizowany.  29  października  odebrano  roboty  związane  z
montażem nowoczesnego oświetlenia w technologii LED na ulicy
Rubinowej.  W  następnym  roku,  zgodnie  z  podpisaną  umową,
zrealizowane zostaną prace związane z przebudową drogi.

Przypomnijmy, że w ramach pierwszego etapu zadania, wzdłuż
ulicy  Rubinowej  zamontowanych  zostało  14  słupów
oświetleniowych  i  14  opraw  oświetleniowych  wykonanych  w
technologii LED. 

Więcej zdjęć z inwestycji na dole strony

„Przebudowa  ul.  Rubinowej”  to  zadanie  dwuletnie,  które
realizowane będzie w dwóch osobnych  etapach. W roku 2020
zrealizowany będzie etap I inwestycji – budowa oświetlenia
LED. Prace z tym związane ruszają w tym tygodniu, zakończone
zostaną natomiast do 23 października tego roku.

Na etap I zadania Miasto Bieruń pozyskało dofinananasowanie z
Górnośląsko – Zagłębiowskiej Metropolii w ramach  Programu
działań na rzecz ograniczenia niskiej emisji w roku 2020. To
jedno z sześciu zadań wpisanych w szeroko zakrojony projekt o
znaczeniu ekologicznym, który wsparty został przez GZM kwotą
ponad 2 milionów złotych.
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W  skład  kilkuelementowego  projektu
wchodzą także następujące zadania:

Budowa chodnika z oświetleniem LED przy ulicy Wita i
ulicy Skrajnej,
Budowa chodnika z oświetleniem LED przy ulicy Pszennej,
Budowa drogi rowerowej z dopuszczonym ruchem pieszych
wraz z oświetleniem LED pomiędzy ulicą Dyrdy a ulicą
Mielęckiego,
Instalacja  efektywnego  energetycznie  oświetlenia  na
terenie gminy Bieruń – etap II,
Budowa oświetlenia bocznej ulicy Lipcowej,
Budowa oświetlenia LED przy ulicy Rubinowej w Bieruniu w
ramach zadania Przebudowa ulicy Rubinowej.

Najważniejsze  korzyści  płynące  z  instalacji  opraw
oświetleniowych  typu  LED:

 Energooszczędność (Niższe rachunki za prąd)
 Ekologiczność (Niska emisja spalin)
 Efektywność (Znacznie lepsza widoczność)
 Funkcjonalność (Możliwość sterowania oświetleniem)
Trwałość (Długa żywotność)
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Całe  dwuletnie  (dwuetapowe)  zadanie  pn.:  „Przebudowa  ul.
Rubinowej”  w  sumie  obejmie  wykonanie  robót  budowlanych
polegających na budowie oświetlenia LED przy ul. Rubinowej w
Bieruniu  oraz  przebudowę  drogi  wewnętrznej  wraz  z  budową
kanalizacji  deszczowej  i  remontem  sieci  wodociągowej.
Całkowity  koszt  inwestycji  to  1  016  192,96  zł.

Inwestycja realizowana jest w 2020 r. i w 2021 r., w dwóch
odrębnych etapach:

ETAP I – budowa oświetlenia LED przy ul. Rubinowej w Bieruniu
(2020 r.) – zakończono.

ETAP II – przebudowa drogi wewnętrznej (2021 r.).

Kilka danych na temat inwestycji:

Termin zakończenia etapu I – październik 2020 – zakończono.

Termin rozpoczęcia etapu II – marzec 2021 

Termin zakończenia etapu II – czerwiec 2021

Koszt dwóch etapów – ponad 1 mln zł.

Źródło: UM Bieruń

Przebudowa ścieżek rowerowych
w Tychach
Dobra wiadomość dla fanów jazdy na dwóch kółkach. Miejski
Zarząd Ulic i Mostów w Tychach podpisał umowę na przebudowę
dziewięciu ścieżek rowerowych w mieście. Prace ruszyły już na
czterech odcinkach, a wkrótce rozpoczną się kolejne.
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Nowe ścieżki będą kosztowały około 3 mln złotych z czego aż
84%  stanowi  dofinansowanie  z  Górnośląsko-Zagłębiowskiej
Metropolii.

9 ścieżek w remoncie

Tychy  to  miasto,  które  pod  względem  ilości  rowerzystów  i
ścieżek  rowerowych  wyróżnia  się  na  tle  innych  miejsc  na
Śląsku.  Każdego  roku  powstaje  wiele  udogodnień,  które
ułatwiają życie miłośnikom dwóch kółek. – Aktywność rowerowa
leży wśród priorytetowych kierunków rozwoju naszego miasta.
Zależy nam, by tyszanie coraz częściej wybierający ten środek
lokomocji, nie tylko jako formę rekreacji, ale i transportu do
pracy  czy  szkoły,  mieli  bardzo  dobre  warunki  do
jazdy.  Inwestujemy  więc  w  rozbudowę  infrastruktury  dla
cyklistów.  Wspieramy  także  organizacje  rowerowe  w  ramach
imprez  i  wydarzeń  związanych  z  tą  formą  aktywności  –
mówi  Andrzej  Dziuba,  prezydent  Tychów.

Wśród  planów  na  ten  rok  znalazły  się  przebudowy  ścieżek
rowerowych.  Prace  już  się  rozpoczęły.  –  Aktualnie  trwa
modernizacja  czterech  z  zaplanowanych  dziewięciu  ścieżek
rowerowych. Ekipy remontowe pracują na ul. Edukacji (odcinek
od ul. Filaretów do ul. Elfów), przy ulicy Towarowej (pomiędzy
ul. Beskidzką a Cielmicką), oraz na ul. Żwakowskiej, gdzie
remontowane są dwa fragmenty drogi. Pierwszy z nich przebiega
od ul. Harcerskiej do ul. Wodnej, a drugi od ul. Kopernika do
al. Bielskiej – wyjaśnia Artur Kruczek, dyrektor Miejskiego
Zarządu Ulic i Mostów w Tychach

Niebawem  prace  rozpoczną  się  także  na  kolejnych  ulicach:
Stoczniowców 70 (od ul. Legionów Polskich do ul. Świerzego),
Grota Roweckiego (od zjazdu do Zespołu Szkół nr 5 do ul.
Korczaka),   al.  Piłsudskiego  (od  ul.  Dmowskiego  do  ul.
Tischnera) i na dwóch odcinkach ulicy Dmowskiego (od al. Jana
Pawła II do pierwszego zjazdu oraz pomiędzy ciągiem N-O do al.
Piłsudskiego).



–  Ruch  pojazdów  i  pieszych  w  tych  miejscach  może  być
nieznacznie  utrudniony,  dlatego  prosimy  o  ostrożność  i
stosowanie  się  do  znaków  –  mówi  Agnieszka  Kijas  rzecznik
Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów w Tychach.

Czarne i czerwone

Efekt   prac  drogowców  będzie  widoczny,  ponieważ  łącznie
wyremontowanych  zostanie  blisko  4,5  km  ścieżek  rowerowych.
Część z nich zyska nawierzchnię z czerwonego asfaltu, a część
wykonana zostanie z asfaltu w kolorze czarnym.

– Czerwony asfalt będziemy stosować tam, gdzie uzupełniamy
brakujący  fragment  ścieżki  rowerowej,  natomiast  na  nowych
odcinkach pojawi się asfalt czarny. Tym samym dopasowujemy się
do nowych standardów Górnośląsko-Zagłębiowskiej Metropolii  –
podkreśla Agnieszka Kijas i dodaje: – Asfalt w naturalnym
kolorze jest tańszy i łatwiej dostępny niż ten czerwony, co ma
duże znaczenie nie tylko przy planowaniu budżetu, ale też przy
bieżącym uzupełnianiu ubytków. Zapewniam, że bez względu na
kolor,  po  nowych  ścieżkach  będzie  jeździło  się  znacznie
wygodniej i bezpieczniej.

Planowo roboty powinny zakończyć się jeszcze w tym roku, choć
jak zastrzegają drogowcy, uzależnione są one w dużej mierze od
pogody.  Ich  koszt  to  blisko  3  mln  zł.  Zadanie  jest
dofinansowane  z  Górnośląsko-Zagłębiowskiej  Metropolii,  w
ramach programu działań na rzecz ograniczenia niskiej emisji.

roweLOVE TYCHY

Przypomnijmy, że w Tychach jest obecnie przeszło 65 km dróg
dla rowerów oraz 9 szlaków rowerowych położonych w dużej cz
ęści w okolicznych lasach. Z roku na rok powstaje też coraz
więcej  udogodnień  dla  rowerzystów  takich  jak:  stojaki
rowerowe, samoobsługowe stacje naprawcze czy system miejskiej
wypożyczalni  rowerów.  O  rowerzystach  miasto  myśli  też
przyszłościowo. W ramach realizowanego obecnie  projektu ITS
na mieście zostaną zamontowane kamery z automatyczną detekcją



rowerzystów.

– Obecnie w Tychach są takie skrzyżowania, gdzie trzeba zsiąść
z roweru i nacisnąć przycisk, by zmieniło się światło nawet,
jeżeli na skrzyżowaniu nie ma samochodów. Zmiana o jakiej
mówię spowoduje, że w sytuacji, gdy skrzyżowanie nie jest
obciążone, system wykryje rowerzystę i automatycznie włączy
zielone światło – wyjaśnia Arkadiusz Bąk, zastępca dyrektora
MZUiM ds. realizacji inwestycji.

W tym roku Tychy po raz pierwszy zostały włączone do akcji
„Rowerowa Stolica Polski”.  Rywalizacja o tytuł najbardziej
rowerowego miasta w Polsce trwa przez cały wrzesień, a walczą
o niego 43 miasta. Wszyscy, którzy jeżdżą na rowerze i są
posiadaczem telefonu komórkowego, mogą wziąć udział w zabawie.
Wystarczy  pobrać  darmową  aplikację  i  wybrać  miasto,  dla
którego  chce  się  zbierać  kilometry.  Aplikacja  działa  na
terenie całego świata, dlatego każdy uczestnik, bez względu na
miejsce, w którym się znajduje, może kręcić kilometry dla
swojej  drużyny.  Bezpłatna  aplikacja  do  pobrania  na
stronie  www.rowerowastolicapolski.pl.
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Postępy w realizacji ścieżki
rowerowej Mielęckiego – Dyrdy
w Czarnuchowicach
Postępują  prace  przy  realizacji  zadania  pn.  „Budowa  drogi
rowerowej z dopuszczonym ruchem pieszych wraz z oświetleniem
LED  pomiędzy  ul.  Dyrdy  a  ul.  Mielęckiego  w  Bieruniu”.
Przypomnijmy, że inwestycja ta warta jest blisko 200 tysięcy

http://www.rowerowastolicapolski.pl/
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złotych  i  zakłada  budowę  ścieżki  pieszo-rowerowej  w
Czarnuchowicach – łącznika dwóch równooległych wzgledem siebie
dróg  oraz  montaż  na  niej  6  lamp  ulicznych  wykonanych  w
technologii LED.

Co obecnie jest realizowane?

Podbudowa pod drogę
Odwodnienie drogi
Wykopy pod montaż oświetlenia

Inwestycję  realizuje  firma  IJOS-TECH  Sebastian  Osiwcki  z
siedzibą w Przyszowicach. Jej koszt to 191 016,50 zł. Termin
wykonania prac – 19 pażdziernika 2020 roku.

Przypomnijmy,  że  zadanie  to  realizowane  jest  w  ramach
szerszego projektu, na które Gmina Bieruń pozyskała ponad 2
miliony złotych dofinansowania z Górnośląsko – Zagłębiowskiej
Metropolii w ramach  Programu działań na rzecz ograniczenia
niskiej emisji w roku 2020. 

https://www.bierun.pl/assets/pics/aktualnosci/2020-08/dm.png


W  skład  wieloelementowego  projektu
wchodzą także następujące zadania:

Budowa chodnika z oświetleniem LED przy ulicy Wita i
ulicy Skrajnej,
Budowa chodnika z oświetleniem LED przy ulicy Pszennej,
Budowa drogi rowerowej z dopuszczonym ruchem pieszych
wraz z oświetleniem LED pomiędzy ulicą Dyrdy a ulicą
Mielęckiego,
Instalacja  efektywnego  energetycznie  oświetlenia  na
terenie gminy Bieruń – etap II,
Budowa oświetlenia LED przy ulicy Rubinowej w Bieruniu w
ramach zadania Przebudowa ulicy Rubinowej,
Budowa oświetlenia bocznej ulicy Lipcowej.

Więcej zdjęć TUTAJ.
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Bytomskie Mieszkania wymienią
ponad  500  okien  w  lokalach
gminnych
Dzięki  pozyskaniu  przez  nasze  miasto  dofinansowania  z
Górnośląsko-Zagłębiowskiej  Metropolii  będziemy  mogli
zrealizować ważną inwestycję dla bytomian, którzy mieszkają w
zasobach  zarządzanych  przez  Bytomskie  Mieszkania  –  mówi
Mariusz  Wołosz,  prezydent  Bytomia.  Stan  części  miejskich
budynków  pozostawia  wiele  do  życzenia,  dlatego  ciągle
przekazujemy dodatkowe środki na remonty mieszkań. Już wkrótce
Bytomskie Mieszkania przystąpią do wymiany ponad 500 okien w
budynkach mieszkalnych i lokalach należących do gminy Bytom –
dodaje Mariusz Wołosz.

W pierwszej kolejności miejska jednostka wymieni okna w 60
lokalach.  Postępowanie  przetargowe  zostało  już  ogłoszone.
Bytomskie Mieszkania czekają na oferty – podkreśla Waldemar
Gawron, zastępca prezydenta Bytomia.

Inwestycja „Wymiana stolarki okiennej w budynkach mieszkalnych
w Gminie Bytom w ramach ograniczania niskiej emisji” zostanie
zrealizowana  dzięki  pozyskaniu  przez  gminę  Bytom  środków
zewnętrznych  z  Górnośląsko-Zagłębiowskiej  Metropolii.  W  100
procentach zrealizowana będzie z pozyskanych środków, a koszt
wyniesie 1 951 261 zł.

W pierwszym etapie inwestycji wymienione zostaną okna w 60
lokalach  w  budynkach  między  innymi  przy  ulicach:
Romanowskiego,  Tuwima,  Głowackiego,  Broniewskiego,
Orzegowskiej,  Krupińskiego,  Grota-Roweckiego,  Reptowskiej,
Miechowickiej, Tomasza, 9 Maja, Rydza – Śmigłego, Konstytucji,
Huta  Julia,  Obywatelskiej,  Górnośląskiej,  Krupińskiego,
Hallera, Smolenia, Nickla, Hlonda, Komisji Edukacji Narodowej,
Świętochłowickiej czy Armii Krajowej.
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Jesteśmy na etapie zakończenia I przetargu na wymianę zużytych
i  zniszczonych  okien  na  stolarkę  okienną  o  wysokich
parametrach  termoizolacyjnych  –  mówi  Monika  Trzcionkowska,
dyrektor  Bytomskich  Mieszkań.  Kolejne  przetargi  na  wymianę
okien planujemy w ponad 150 lokalach. Część z nich podlega
jednak  ochronie  konserwatorskiej.  W  tym  zakresie
współpracujemy z konserwatorem zabytków zarówno miejskim, jak
i wojewódzkim. Nowe okna będą z jednej strony odporne i łatwe
w  utrzymaniu,  a  z  drugiej  zachowany  zostanie  zabytkowy
charakter budynku – dodaje Monika Trzcionkowska.

Warto podkreślić, że projekt wymiany okien realizowany jest w
ramach  programu  ograniczenia  niskiej  emisji  i  ma  na  celu
zmniejszenie strat w cieple, a tym samym wpłynąć na poprawę
środowiska  naturalnego  poprzez  mniejsze  zużycie  energii  do
ogrzewania mieszkań.

Projekt „Wymiana stolarki okiennej w budynkach mieszkalnych w
Gminie Bytom w ramach ograniczania niskiej emisji” w całości
powinien zakończyć się zgodnie z planem do 31 grudnia 2020
roku.
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Teren przed MCK dla pieszych
i rowerzystów
Przestrzeń przed Miejskim Centrum Kultury w Rudzie Śląskiej
zostanie przebudowana. Miejsce, które służyło do tej pory jako
parking, będzie teraz przyjazne dla pieszych i rowerzystów.
Zakres prac obejmie ciąg komunikacyjny wzdłuż ul. Niedurnego
od skrzyżowania z ul. Markowej do skrzyżowania z ul. Hallera.
Na wartą prawie 1,2 mln zł inwestycję władze miasta pozyskały
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300 tys. zł ze środków Górnośląsko-Zagłębiowskiej Metropolii.
To  ważny  element  domykający  projekt  „Rewitalizacja  centrum
Nowego Bytomia”, dofinansowany ze środków Unii Europejskiej.

– Temat przebudowy przestrzeni przed MCK wielokrotnie powracał
w  trakcie  spotkań  z  mieszkańcami.  Do  tej  inwestycji
„przymierzaliśmy się” już od dłuższego czasu. Z realizacją
czekaliśmy  jednak  na  moment,  kiedy  uda  nam  się  pozyskać
odpowiednie  dofinansowanie,  bo  wartość  przedsięwzięcia  to
prawie 1,2 mln zł. Teraz wreszcie się udało i ze wsparciem
Metropolii na nowo zagospodarujemy to miejsce. Wybraliśmy już
firmę,  która  zrealizuje  inwestycję  –  tłumaczy  prezydent
Grażyna Dziedzic.

Przed Miejskim Centrum Kultury powstanie mały plac z ławkami
i  oświetleniem  ledowym.  We  wszystko  wkomponowana  zostanie
zieleń.  Na  trawniku  przed  budynkiem  ustawione  zostaną
podświetlane  płyty  z  granitu  i  szkła.  Wjazd  i  wyjazd
zabezpieczone  zostaną  obniżanymi  słupkami.

Inwestycja  nie  ograniczy  się  do  obszaru  przylegającego  do
budynku,  ale  obejmie  też  ciąg  komunikacyjny  wzdłuż  ul.
Niedurnego  od  skrzyżowania  z  ul.  Markowej  do  skrzyżowania
z ul. Hallera. Na całej długości tego odcinka powstanie nowy
chodnik z płyt betonowych oraz ścieżka rowerowa z nawierzchni
mineralno-żywicznej.  Ta  ostatnia  kończyć  się  będzie  na
wysokości  wjazdu  do  willi  „Florianka”(ul.  Niedurnego  73).
Zainstalowane  zostaną  także  ławki  i  kosze  na  śmieci.  Co
istotne, znajdujące się tam okazałe drzewa zostaną zachowane
i dodatkowo wyeksponowane za pomocą oświetlenia.

– Koszt zadania to 1 175 366 zł. Zostało ono objęte wsparciem
Górnośląsko-Zagłębiowskiej  Metropolii,  która  przeznaczy  ze
swoich środków na ten cel 300 tys. zł w ramach programu na
rzecz ograniczania niskiej emisji – mówi wiceprezydent Michał
Pierończyk.  –  To  ważny  element  domykający  projekt
„Rewitalizacja centrum Nowego Bytomia z terenami przyległymi,
ukierunkowana  na  nowe  funkcje  centrotwórcze”,  na  który



pozyskaliśmy ponad 1,7 mln zł ze środków Unii Europejskiej –
podkreśla.

Wartość wspomnianego projektu to ponad 3,2 mln zł, a unijne
dofinansowanie  przyznane  zostało  w  ramach  Regionalnego
Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014-2020
(Zintegrowane  Inwestycje  Terytorialne).  W  ubiegłych  latach
zagospodarowano  przestrzeń  w  rejonie  ul.  Pileckiego  24-33,
odnowiono  podwórko  przy  ul.  Podgórze  5-15,  wyremontowano
części wspólne, przede wszystkim dachy, w budynkach przy ul.
Pileckiego 28 i 33, wykonano nową nawierzchnię boiska przy ul.
Podgórze, a także zaadaptowano pomieszczenia w budynku przy
ul. Pileckiego 23/2 na cele społeczne, gdzie dzięki innemu
dofinansowanemu  przez  Unię  Europejską  projektowi  działa
świetlica, punkt pralniczy z suszarnią, łaźnia oraz kaplica
pw. św. Brata Alberta.

Budynek, w którym mieści się obecnie Miejskie Centrum Kultury,
został wzniesiony w 1888 r. w stylu eklektycznym jako kasyno
hutnicze z inicjatywy dyrektora huty „Pokój” Eduarda Meiera.
Na  objętym  inwestycją  odcinku  ul.  Niedurnego  znajdują  się
również dwa inne zabytkowe budynki – wybudowana w 1905 roku
willa  „Florianka”,  pełniąca  niegdyś  funkcję  mieszkania
dyrektora Huty Pokój oraz kolejna willa wybudowana w zbliżonym
okresie.
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AKTUALIZACJA:  9  mln  zł  na
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walkę z koronawirusem. Zarząd
GZM przyjął uchwały
AKTUALIZACJA: Zarząd Górnośląsko-Zagłębiowskiej Metropolii w
poniedziałek  (23  marca)  przyjął  wniosek  przewodniczącego
Kazimierza Karolczaka o uruchomienie 9 mln zł rezerwy ogólnej,
by wesprzeć miasta w walce z epidemią koronawirusa. Ponadto
zatwierdzona  została  zmiana  regulaminu  funduszu  niskiej
emisji. Dzięki temu, jeśli zajdzie taka potrzeba, miasta będą
mieć otwartą drogę, by to dofinansowanie zwiększyć. W tej
chwili ok. 8,5 mln zł w ramach tego funduszu jest jeszcze
niewykorzystane, a regulamin pozwala, by przyjęte dotychczas
projekty o wartości ok. 80 mln zł, mogły zostać wycofane i
zmienione.  

Aby 9 mln zł z rezerwy ogólnej
mogły  trafić  do  miast  Górnośląsko-Zagłębiowskiej,  konieczne
jest zatwierdzenie
tej decyzji przez Zgromadzenie Metropolii.

Dlatego  po  przyjęciu  uchwały  przez  zarząd  GZM,  została
przekazana prośba do Arkadiusza Chęcińskiego, przewodniczącego
Zgromadzenia  i  prezydenta  Sosnowca  o  pilne  zwołanie
posiedzenia.  Sesja  odbędzie  się  przy  zachowaniu  wszystkich
procedur  bezpieczeństwa.  Podczas  poniedziałkowego  Zarządu
Metropolii  zatwierdzona  została  również  zmiana  regulaminu
funduszu niskiej emisji.

–  9 mln zł z rezerwy
ogólnej, o których uruchomienie zawnioskowałem, po przyjęciu
przez Zgromadzenie
– to pieniądze, które Metropolia na pewno przekaże naszym
miejskim szpitalom –
mówi Kazimierz Karolczak, przewodniczący zarządu Metropolii.

– Ale nie chcieliśmy się ograniczyć tylko do tej kwoty, bo

https://metropoliagzm.pl/2020/03/23/metropolia-chce-przekazac-co-najmniej-9-mln-zl-na-walke-z-koronawirusem/
https://metropoliagzm.pl/2020/03/23/metropolia-chce-przekazac-co-najmniej-9-mln-zl-na-walke-z-koronawirusem/


nikt  z  nas  nie  jest  w  stanie  przewidzieć  skali
zapotrzebowania.  Dlatego  postanowiliśmy  rozszerzyć  fundusz
niskiej  emisji  o  zadania  związane  z  ochroną  zdrowia  i
przeciwdziałanie epidemiom. Oznacza to, że jeśli będzie to
konieczne,  miasta  otrzymują  możliwość  wykorzystania
dodatkowych  90  mln  zł.  Projekty,  które  w  ramach  funduszu
niskiej  emisji  zostały  przyjęte  na  poprzedniej  sesji
Zgromadzenia, będą mogły przez daną gminę zostać wycofane i
zmienione na dotację, przeznaczoną na walkę z koronawirusem –
wyjaśnia.

Wcześniej pisaliśmy:
Po 3 mln zł wsparcia dla Bytomia i Tychów, gdzie znajdują się
miejskie  szpitale  zakaźne  oraz  po  1  mln  zł  dla  miast  z
podregionu katowickiego, gliwickiego i sosnowieckiego. W ten
sposób  Górnośląsko-Zagłębiowska  Metropolia  chce  wesprzeć
miasta w walce z koronawirusem. Zmieni się również regulamin
funduszu  niskiej  emisji,  aby  miasta  mogły  przeznaczyć  te
dotacje także na ochronę zdrowia i walkę z epidemiami. W tej
chwili w puli funduszu niskiej emisji jest niewykorzystanych
ok. 8,5 mln zł, a przyjęte projekty o wartości ponad 80 mln zł
mogą zostać wycofane i zmienione.

Kazimierz Karolczak,
przewodniczący zarządu GZM zwołał na poniedziałek posiedzenie
zarządu w tej
sprawie. Podczas niego przedstawi wniosek o uruchomienie 9 mln
zł rezerwy
ogólnej, którą dysponuje jako przewodniczący władz GZM, aby
wspomóc w ten
sposób miasta Metropolii w walce z pandemią koronawirusa. 

Aby gminy mogły otrzymać 9 mln zł
dotacji, uchwałę w tej sprawie będzie musiało podjąć jeszcze
Zgromadzenie GZM.
Niezwłocznie po przyjęciu uchwały z wnioskiem Karolczaka o



uruchomienie rezerwy
ogólnej,  wniosek  o  zwołanie  sesji  zostanie  skierowany  do
Przewodniczącego
Zgromadzenia  GZM,  Arkadiusza  Chęcińskiego  –  prezydenta
Sosnowca.

Ponadto w poniedziałek zarząd GZM
ma  również  zatwierdzić  zmianę  regulaminu  funduszu  niskiej
emisji. Zostanie
dopisany do niego podpunkt mówiący o możliwości przekazania
miastom dotacji na
ochronę zdrowia związaną z przeciwdziałaniem epidemiom.

Oznacza to, że poszczególne
miasta,  które  złożyły  dotychczas  wnioski  na  realizację
projektów o wartości
ponad  80  mln  zł,  będą  mogły  je  wycofać  i  zawnioskować  o
przyznanie
dofinansowania  na  walkę  z  epidemią  koronawirusa.  W  puli
tegorocznego budżetu
funduszu niskiej emisji jest jeszcze niewykorzystanych ok. 8,5
mln
zł.    

– Pandemia koronawirusa, która
właśnie nas dotyka, to sytuacja bezprecedensowa również dla
samorządów – mówi
Karolczak.

– Muszą one mierzyć się z
niespotykanym dotąd wyzwaniem, jakim jest niesienie skutecznej
pomocy wszystkim
swoim mieszkańcom oraz pacjentom hospitalizowanym w naszych
szpitalach.
Problemy  finansowe  nie  mogą  być  tutaj  żadną  przeszkodą.
Dlatego też
zdecydowałem o uruchomieniu rezerwy ogólnej, będącej w mojej
dyspozycji jako



szefa zarządu, aby wspomóc nasze miasta i gminy w walce z
koronawirusem –
podkreśla.


